



**NEWS RELEASE
FOR IMMEDIATE RELEASE
Version française ci-dessous**

Tattersall Smith of Toronto to become new CIF/IFC Second Vice-President

Huntsville, ON, September 20th, 2011 – The President of the Canadian Institute of Forestry - Institut forestier du Canada (CIF/IFC) Mark Kube is pleased to announce that Tattersall Smith will be the Institute's 2nd Vice President for 2011-2012. His term will begin September 2011.

Tat graduated from the University of Virginia in 1972 with a degree in economics and worked in various jobs before meeting Vermont forestry professor Max McCormack. A visit to Max's Christmas tree research forest in the northeast Vermont instilled an immediate enthusiasm for the profession of forestry, and Max provided mentorship for Tat's education in forestry through a Master's degree at the University of Vermont (1978) and a PhD at the University of Maine (1984). After graduate studies, his professional career has been in academic and research institutions. He is currently Professor and Dean Emeritus in the Faculty of Forestry at the University of Toronto. Prior to moving to Toronto in July 2005, he was Professor and Head of the Department of Forest Science at Texas A&M University 1999 to mid-2005; Program Manager for the New Zealand Forest Research Institute 1993 to 1998; and a professor in the Department of Forest Resources, University of New Hampshire, Durham 1983 to 1992.

Tat became a member of the Canadian Institute of Forestry/Institut forestier du Canada (CIF/IFC) soon after arrival in Canada, attending the 2005 annual meeting in Prince Albert, Saskatchewan. Since that time, he has been an active participant in CIF/IFC annual meetings and supporter of the Southern Ontario Section, and has sought to increase the degree of interaction between Canadian forestry schools and the Institute. He has also been active in forestry associations and professional societies when living in other parts of the world, including the Texas Forestry Association and Society of American Foresters (SAF), the New Zealand Institute of Forestry, and the Ontario Forestry Association. Tat is a Fellow of the Society of American Foresters, which he joined in 1976, and in which he has held a variety of positions, including chair of the Texas SAF in 2005.

Tat notes, "I am committed to working across the forestry sector and beyond to achieve the mission of the Institute. There has never been a more critical period for making the public aware of the importance of forests to the health and prosperity of the nation and

Canadian Institute of Forestry/Institut forestier du Canada

Voice of Forest Practitioners / La voix des professionnels de la forêt

c/o The Canadian Ecology Centre P.O. Box 430 - 6905 Hwy. 17 West, Mattawa, ON P0H 1V0

Tel: 705-744-1715 • Fax: 705-744-1716 • E-mail: cif@cif-ifc.org • Website: www.cif-ifc.org

world, and the role of well-educated and dedicated professional foresters in ensuring the potential of our forests is achieved. This is also a critical point in time for the profession to demonstrate its relevance to the critical issues of the day, and to make an impact from our urban centers to the most remote regions of Canada. The Institute can play a key leadership role by bringing its values, beliefs and scientific knowledge to bear on our most urgent and complex environmental, social and economic problems. The membership of the Institute can grow in stature and number through our collective efforts and contribution to effective partnerships.”



*Tattersall Smith, new CIF-IFC 2nd Vice President
Le nouveau 2nd vice-président de l'IFC/CIF*

For additional information please contact:

John Pineau
705-744-1715 ext. 585
jpineau@cif-ifc.org

-30-

COMMUNIQUÉ DE PRESSE POUR DISTRIBUTION IMMÉDIATE

Tattersall Smith de Toronto est le nouveau second vice-président de l'IFC/CIF

Huntsville, ON 20 septembre 2011 – Le président de l'Institut forestier du Canada – Institute of Forestry (IFC/CIF), M. Mark Kube est heureux d'annoncer que Tattersall Smith sera le 2nd vice-président de l'Institut pour la période 2011-2012. Il siègera au sein du bureau de direction à compter du mois de septembre 2011.

Tat est diplômé en économie de l'Université de Virginie (1972) et a occupé différents postes avant de rencontrer, au Vermont, le professeur de foresterie Max McCormack. Une visite du centre de recherche de Max sur les arbres de Noël lui a insufflé un enthousiasme immédiat pour la foresterie en tant que profession et Max est devenu son mentor au cours de sa formation en foresterie qui a commencé par une maîtrise à l'Université du Vermont (1978) et s'est poursuivie par un doctorat à l'Université du Maine (1984). Après ses études, sa carrière professionnelle a débuté dans des

Canadian Institute of Forestry/Institut forestier du Canada

Voice of Forest Practitioners / La voix des professionnels de la forêt

c/o The Canadian Ecology Centre P.O. Box 430 - 6905 Hwy. 17 West, Mattawa, ON P0H 1V0
Tel: 705-744-1715 • Fax: 705-744-1716 • E-mail: cif@cif-ifc.org • Website: www.cif-ifc.org

établissements de formation et des instituts de recherche. Il est présentement professeur et doyen de la Faculté de foresterie de l'Université de Toronto. Avant d'emménager à Toronto en juillet 2005, il était professeur et directeur du Département des Sciences forestières de l'Université A&M au Texas de 1999 à juin 2005; il a été directeur de programme à l'Institut de Recherches forestières de la Nouvelle-Zélande de 1993 à 1999 et professeur au Département des Ressources forestières de l'Université du New Hampshire à Durham de 1983 à 1992.

Tat est devenu membre de l'Institut forestier du Canada/Canadian Institute of Forestry (IFC/CIF) peu après son arrivée au Canada, au cours de sa participation au congrès annuel de 2005 tenu à Prince Albert en Saskatchewan. Depuis cette date, il a participé activement aux congrès annuels tout en s'impliquant dans la section Sud de l'Ontario et a cherché à accroître le niveau d'interactions entre les facultés de foresterie du Canada et l'Institut. Il s'est également impliqué au sein d'associations forestières et d'organismes professionnels au cours de sa carrière à l'étranger, dont la Texas Forestry Association et la Society of American Foresters (SAF), le New Zealand Institute of Forestry et l'Association forestière de l'Ontario. Tat est un membre émérite de la Society of American Foresters à laquelle il a adhéré en 1976 et pour laquelle il a occupé différents postes dont celui de président de la section Texas en 2005.

Tat tient à ajouter, « Je me suis engagé à travailler pour l'ensemble du secteur forestier et plus encore, dans le but de réaliser la mission de l'Institut. Il n'y a jamais eu de moment plus propice pour sensibiliser les gens à l'importance des forêts pour la santé et la prospérité du pays et de la planète et le rôle des forestiers professionnels adéquatement formés et impliqués dans le développement du potentiel de nos forêts n'en est que plus actuel. Il s'agit également d'un moment critique pour la profession alors qu'elle peut démontrer sa pertinence face aux principaux enjeux actuels et avoir un impact tant dans nos centres urbains que dans les régions les plus éloignées des grandes agglomérations du Canada. L'Institut peut exercer un rôle de leadership prépondérant en faisant en sorte que ses valeurs, ses croyances et ses connaissances scientifiques soient considérées face aux urgents et complexes problèmes environnementaux, sociaux et économiques. L'importance des membres de l'Institut peut s'accroître en nombre et en impact par l'entremise de nos efforts collectifs et de notre contribution à la création de solides partenariats. »

Pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec :

John Pineau
705-744-1715 poste 585
jpineau@cif-ifc.org

-30-